
Concept verslag commissie Sociaal Domein
Openbare commissievergadering 23 januari 2023

Deelnemers:
Voorzitter : Chrétien Jamin
Commissie griffier : Edith Theunissen
Leden : Veerle Marx (AB), Ron Ubags (AB), Nelly van de Venne (AB), 

Mariet Dexters (AB), Lloyd Wagemans, Jannie van de Worp 
(VSP), Angelique Wagemans (VSP), Hilde Baaij (PGP), Harm 
Kornegoor (PGP), Janneke van der Linden (PGP), Nelleke Gilissen 
(VVD), Jack Hermes (VVD) en Jef Pluijmen (CDA)

College : wethouder Niels Dauven, wethouder Jef Kleijnen en wethouder 
Kevin Rouwette

Ambtelijk : ---
Externen : ---

Nummer Behandeling agendapunt
1 Opening en mededelingen.

De voorzitter opent de vergadering. Hij heet iedereen van harte welkom - ook 
de mensen op de publieke tribune en de mensen die deze vergadering via de 
livestream verbinding volgen - en meldt aanwezigheid conform bovenstaand 
overzicht.

2 Vaststellen van de agenda. Aanmelden punten voor de rondvraag.

Voor het agendapunt spreekrecht burgers is geen aanmelding ontvangen. 
De voorgestelde agenda wordt vastgesteld.

Door de fractie PGP zijn vragen voor de rondvraag ingediend. Het overzicht is 
in iBabs geplaatst. De vragen worden behandeld bij agendapunt 10.

3 Spreekrecht burgers (via schriftelijke e/o mondelinge inbreng).

Zoals aangegeven is er voor het spreekrecht geen aanmelding ontvangen.



Pagina 2

4 Vaststellen van het verslag van de commissie Sociaal Domein van 21 november 
2022.

Naar aanleiding van het aangeboden conceptverslag zijn geen op- of 
aanmerkingen ontvangen. Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.

5 Actielijst.

De meest geactualiseerde actielijst is in iBabs geplaatst.

Inbreng lid N. Gillissen inzake stand van zaken:
• Punt 58: bijdrageregeling buitensportcomplexen.
• Punt 80: stimuleren individueel buitensporten.
• Punt 81: voortzetten kaders Regionaal Sportakkoord.
• Punt 91: aanvullende maatregelen energiearmoede.
• Punt 92: ingangsdatum nieuwe Participatiewet.
• Punt 79: terugkoppelen uitkomsten inventarisatie ontbijt basisscholen.

Inbreng lid H. Baaij inzake stand van zaken:
• Punt 58: bijdrageregeling buitensportcomplexen.
• Punt 91: aanvullende maatregelen energiearmoede.

Inbreng lid J. Pluijmen inzake stand van zaken:
• Punt 60: klankbordgroep Jeugd.
• Punt 80: stimuleren individueel buitensporten.
• Punt 81: voortzetten kaders Regionaal Sportakkoord.
• Punt 82: aanpak grindpad direct achter Oosterbeemd.

Beantwoording wethouder N. Dauven inzake:
• Punt 58: behandeling voorstel bijdrageregeling buitensportcomplexen.
• Punt 80: stimuleren individueel buitensporten.
• Punt 81: voortzetten kaders Regionaal Sportakkoord.
• Punt 82: aanpak grindpad direct achter Oosterbeemd.
• Punt 91: aanvullende maatregelen energiearmoede.

Beantwoording wethouder J. Kleijnen inzake:
• Punt 79: terugkoppelen uitkomsten inventarisatie ontbijt basisscholen.
• Punt 92: ingangsdatum nieuwe Participatiewet: 

Schriftelijke aanvulling: er komt geen nieuwe Participatiewet. Er dienen wel 
enkele aanpassingen doorgevoerd te worden in de Participatiewet in het 
kader van het wetsvoorstel Breed Offensief. Het Breed Offensief bevat 
maatregelen om per 1 juli 2023: 
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• De loonkostensubsidie op grond van de Participatiewet voor werkgevers 
makkelijker te krijgen.

• Hulp op maat aan te vragen voor de werknemer.
• Meer duidelijkheid over welke re-integratiemaatregelen een werkgever 

kan krijgen en gebruiken.
• Het voor jongeren met een arbeidsbeperking mogelijk te maken dat een 

aanvraag voor een bijstandsuitkering meteen wordt behandeld en dat 
zij arbeidsondersteuning krijgen. 

Enkele maatregelen gelden al vanaf 1 januari 2023, zoals: 
• Wijziging kostendelersnorm zodat jongeren tot 27 jaar niet meetellen 

als kostendeler voor hun huisgenoten. 
• Punt 91: aanvullende maatregelen energiearmoede.
• Punt 60: klankbordgroep Jeugd.

Lid H. Baaij vraagt aandacht voor de opmaak en de onoverzichtelijkheid van de 
actielijst en stelt voor hier in het presidium nogmaals over te spreken.  

6 Voorstel college betreffende herstel constructiefouten Mytylschool Encanto.

Inbreng eerste termijn leden R. Ubags, L. Wagemans, H. Baaij, J. Hermes en 
J. Pluijmen.

Beantwoording wethouder K. Rouwette
• Kennisname brief Adelante herziene aanvraag tot bekostiging herstel 

constructiefouten begin december 2022.
• Informeren raad via RIB 22.102 Herstel constructiefouten Mytylschool.
• Tijdelijke huisvesting in voormalig gebouw Stella Maris College.
• Ontstane situatie gevolg van snelheid handelen realiseren 

herstelwerkzaamheden.
• Besluit kredietverlening genomen door stuurgroep herstelwerkzaamheden.
• Bestuurder zitting in stuurgroep herstelwerkzaamheden. 
• Niet manier waarop college wil werken.
• Uitvoeren meest noodzakelijke werkzaamheden tijdens renovatie gebouw 

2013/2014.
• Onduidelijkheid over destijds geldende regelgeving, voldoen aan 

brandcompartimentering en verantwoordelijke partij.
• Mogelijke tussentijdse wijzig/aanscherping regelgeving.
• Controle door brandweer bij oplevering.
• Bekostiging uit reserve huisvesting onderwijs.
• Extra kosten herstelwerkzaamheden meegenomen in aanvraag WTS-

regeling.
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• Onduidelijkheid over toekenning extra middelen vanuit WTS-regeling.
• Btw-terugvordering niet mogelijk. 
• Frequentie en grondigheid controleren gemeentelijke gebouwen op 

brandveiligheid: wordt via verslag beantwoord.
Schriftelijke aanvulling: zie bijlage.

• Fout in brandcompartimentering zichtbaar na weghalen plafonds.
• Veranderende regelgeving brandveiligheid.
• Plan van aanpak basis voor inspecties brandweer. 
• Aanleveren extra informatie voor raadsvergadering 13 februari 2023.
• Uitsluitsel over al dan niet voldoen aan eisen brandcompartimentering volgt 

voor raadsvergadering 13 februari 2023.
Schriftelijke aanvulling: zie bijlage.

Reactie leden H. Baaij, J. Pluijmen, R. Ubags en M. Dexters.

Er wordt geen gebruik gemaakt van de tweede termijn.

De commissie adviseert het presidium het voorstel door te leiden naar de raad 
(bespreekstuk).

7 Voorstel college betreffende procedure jaarstukken openbaar onderwijs.

Inbreng eerste termijn leden J. Pluijmen, N. Gilissen, H. Kornegoor, 
L. Wagemans en V. Marx.

Beantwoording wethouder K. Rouwette:
• Overlegrecht op basis van jaarrekening en begroting Stichting kom Leren. 
• Voorstel afzien van overlegrecht over jaarrekening.
• Vragen betrekken bij overlegrecht over begroting.
• Afzien van overlegrecht is juridisch toegestaan.
• Voorstel fracties duur afzien van overlegrecht.
• Tekstueel aanpassing raadsnota duur afzien overlegrecht 4 jaar.

Inbreng tweede termijn leden J. Pluijmen en N. Gilissen.

Beantwoording wethouder K. Rouwette:
• Beschikbaar stellen jaarstukken inclusief oplegnotitie.
• Meenemen conclusies oplegnotitie jaarstukken in overlegrecht begroting.

Reactie lid H. Baaij.
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De commissie adviseert het presidium het voorstel door te leiden naar de raad 
(bespreekstuk).

8 Bespreekpunten:

8.a Brief (420) Gemeente Hilvarenbeek inzake motie inburgering statushouders 
65+.

Inbreng leden N. Gilissen, V. Marx en H. Kornegoor.

Beantwoording wethouder J. Kleijnen:
• AOW-leeftijd statushouders vanaf 1 januari 2023 66 jaar en 10 maanden, 

vanaf 2024 67 jaar.
• In 2022 13 statushouders aan woning geholpen (12 via Wonen Zuid, 1 via 

Woonpunt), 0 AOW-gerechtigden.
• Inventarisatie aantal gezinnen en woningen loopt, weer geen AOW-

gerechtigden.
• Faciliteiten (trajecten, spreekuren, etc.) voor AOW-gerechtigden die binnen 

taakstelling vallen.
• Vraag over financiering wordt uitgezet.

Schriftelijke aanvulling: wij krijgen middelen voor de uitvoering van onze 
wettelijke taken vanuit de Wet Inburgering. Daarbij volgen we de procedure 
zoals omschreven onder punt 3 hieronder. Verder financieren wij als 
gemeente de voorzieningen in het voorliggend veld zoals het taalcafé waar 
alle inwoners van de gemeente gebruik van kunnen maken en dus ook 
eventuele 65+ statushouders.

• Niet bereiken mensen die niet starten in traject ‘uitkering, krediet en 
budgetbeheer’ of niet verplicht zijn om in te burgeren.

• Huisbezoeken nieuwkomers.
• Belang zelfstandigheid en zelfredzaamheid.
• Belang informeren statushouders over taalcafé, bibliotheek en 

sportverenigingen voor participeren in Nederlandse samenleving.
• Terugkoppeling ervaringen consulent gemeente Maastricht nu inburgering 

bij gemeente ligt volgt via verslag.
• Voordelen nieuwe situatie en nieuwe Wet inburgering.
• Niet inburgering plichtige mensen en nationalisatie.

Schriftelijke aanvulling: 
Per 1 januari 2022 ligt de inburgering bij de gemeente. Hoe gaat dit nu? 
Zijn er knelpunten? Zien we al het voordeel ervan? 
We voeren inderdaad vanaf 1 januari regie op de Wet Inburgering wat 
betreft de asiel- en gezinsmigranten die onder deze nieuwe wet vallen. In 
de eerste helft van 2022 is er een flinke achterstand opgelopen door 
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problematiek rondom de DUO Portal, waardoor mensen niet in beeld 
kwamen bij gemeenten (in ons geval SZMH). Dit was een landelijk 
probleem. Ondertussen zijn we sinds juli 2022 hard aan de slag met het 
inhalen van deze achterstand en het oppakken van nieuwe inburgeraars. 
Meer concreet het afnemen van een Brede Intake bij inburgeraars, het 
opstellen van een Persoonlijk Plan voor Inburgering en Participatie en het 
opvolgen hiervan. Daarnaast is er nog een groep inburgeraars die onder de 
oude wetgeving valt. In verband met de hoge instroom heeft SZMH het 
aantal FTE moeten verhogen en zijn nieuwe consulenten Inburgering 
geworven. Er is aandacht voor training en opleiding van deze consulenten 
ten aanzien van de nieuwe doelgroep. 
Er vindt nauwe samenwerking en overleg met VISTA plaats wat betreft de 
leerbaarheidstoets en het aanbod wat betreft de leerroutes. Dit is een 
dynamisch proces waarbij aan beide kanten e.e.a. gedurende het proces 
wordt bijgeschaafd. Knelpunten op dit moment zijn de wachttijd tussen 
aanmelding en daadwerkelijke start van een traject en wachttijden ten 
aanzien van de kinderopvang. Hiervoor is regionaal aandacht. Tevens wordt 
de mogelijkheid van het geven van avondlessen momenteel onderzocht. 
Streven is om dit per mei te kunnen aanbieden, naast de reguliere lestijden 
overdag. 
Als laatste vindt er nauwe afstemming plaats met Vluchtelingenwerk, die 
voor ons de maatschappelijke begeleiding en het 
participatieverklaringstraject uitvoert en een taak heeft bij het financieel 
ontzorgen. Middels kwartaal overleggen wordt de uitvoering hiervan 
gemonitord, zowel regionaal als lokaal. 
Het voordeel van de nieuwe aanpak onder de Wi2021, is dat de 
inburgeringsplichtige een vaste contactpersoon heeft die concrete 
afspraken maakt met de kandidaat en de voortgang bewaakt, waardoor 
tijdig kan worden bijgestuurd indien dat nodig is. Doel is dat mensen 
z.s.m. doch uiterlijk binnen 3 jaar, hun inburgering hebben afgerond op 
een zo hoog mogelijk niveau. 
Hoe actief worden de statushouders verwezen naar 
contactpersonen/activiteiten/initiatieven etc. die hen kunnen helpen bij 
inburgering/maatschappelijke participatie? Zaken als Taalcafé, etc. 
Vanuit het opgestelde Persoonlijke Plan Inburgering en Participatie (PIP), 
worden afspraken vastgelegd met de inburgeraar wat betreft de leerroutes, 
maar ook op het gebied van participatie. De consulenten Inburgering zijn 
op de hoogte van het lokale aanbod, zowel op het gebied van participatie 
en re-integratie. Zij bekijken samen met de inwoner wat passend is in het 
kader van het PIP. Rekening wordt gehouden met de belastbaarheid naast 
de inburgeringslessen. Gestreefd wordt ook hier bij elke kandidaat naar het 
maximaal haalbare. Dat kan variëren van activering en ontwikkeling tot 
reguliere arbeid.
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Wat is het beleid rondom (inburgering van) 65+ers? Wij hebben in 2022 
geen 65+ers geplaatst. 
Inburgeraars die de AOW-leeftijd bereiken binnen de inburgeringstermijn, 
zijn vanaf dat moment niet meer inburgeringsplichtig. Zij hoeven geen 
onderdelen van de inburgeringsplicht afgerond te hebben. Gemeenten 
nodigen inburgeraars die de AOW-leeftijd bereiken binnen de 
inburgeringstermijn uit voor een brede intake en stellen daarna een 
persoonlijk Plan Inburgering en Participatie (PIP) op. Deze inburgeraars 
blijven immers na het behalen van de AOW-leeftijd in Nederland wonen en 
hebben baat bij kennis van de Nederlandse taal en samenleving. 
Afhankelijk van de duur van de termijn dat zij inburgeringsplichtig zijn en 
de individuele behoeften van de inburgeraar, wordt een PIP opgesteld. 
Hierbij is het uitgangspunt dat inburgeraars gedurende de termijn zoveel 
mogelijk gebruik kunnen maken van de rechten die samenhangen met de 
inburgeringsplicht.
Inburgeraars die binnen 6 maanden na het opleggen van de 
inburgeringsplicht de AOW-leeftijd bereiken, worden ook uitgenodigd voor 
een brede intake. Op basis van de omstandigheden, de wensen van de 
inburgeraar en de precieze resterende termijn, wordt gekeken wat 
wenselijk is. Het opstellen van een PIP en het doen van een 
inburgeringsaanbod is voor deze groep niet verplicht. Het bieden van 
maatschappelijke begeleiding en het financieel ontzorgen liggen daarbij 
wel voor de hand, omdat deze onderdelen met name in de eerste periode 
plaatsvinden.

Reactie lid H. Kornegoor.

8.b Terugkoppeling stand van zaken noodfonds.

Toelichting wethouder Dauven inzake:
• Besluit college over denkrichtingen i.v.m. mandatering voor opstellen 

nadere regels uitvoeren noodfonds.
• Gevolgen energiecrisis voor (buitensport) verenigingen en stichtingen met 

eigen opstal. 
• Treffen duurzaamheidsmaatregelen eigen opstal (buitensport) verenigingen 

en stichtingen door eenmalige bijdrage.
• Inzetten maatregelenlijs Verduurzaam je Huis voor (buitensport) 

verenigingen en stichtingen met eigen opstal (max. € 10.0000 bijdrage uit 
noodfonds na overleggen getekende offerte of factuur).

• Geen dubbele uitkering vanwege nog vast te stellen bijdrageregeling 
buitensportcomplexen.

• Voor bedrijven en ondernemers aansluiten bij ondernemersloket Plusje 
MKB.
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• Ophogen Nationaal Isolatieprogramma voor ‘getroffen’ inwoners met 
‘eigen’ woning label D, E, F of G (€ 1.400,00 ophogen naar € 3.000,00 of 
€3.500,00) als bijdrage stijgende energielasten. 

• Verdeling budget: € 200.000,00 verenigingen en stichtingen, € 200.000,00 
MKB, € 200.000,00 particulieren, € 300.000,00 schrijnende gevallen en 
€ 100.000,00 uitvoering (brief, toetsing, contact onderhouden, etc.).

• Prestatieafspraken met woningstichtingen over verduurzamingsslag.

Reactie leden J. Pluijmen en H. Baaij.

Toelichting wethouder Rouwette inzake:
• Structurele maatregelen verduurzamen MKB via participatie 

ondernemersloket Plusje MKB.
• Structureel effect voorkeur boven eenmalige compensatie Mkb’ers.
• Uitwerking MKB-compensatieregeling Q1 2023 i.p.v. Q2 2023.
• Duurzaamheidsmaatregelen Mkb’ers met huurpand.
• Groene menukaart verduurzaming monumentale- en mergelwoningen.

Reactie lid J. Pluijmen.

Toelichting wethouder J. Kleijnen inzake:
• Afspraken benen-op-tafel sessie 19 december 2022.
• Opstellen brief aan inwoners over bestaande regelingen armoede en 

energie (noemen exacte datum verzenden brief nog niet mogelijk). 
• Maatwerk voor particulieren met urgente financiële problemen door 

aansluiten bij Groot Sociaal Team (netwerk waar wonen, zorg, jeugd, 
veiligheid, werk en inkomen samenwerken).

• Werkwijze Groot Sociaal Team en inzet eigen medewerkers.
• Uitwerken verdere invulling noodfonds energiearmoede particulieren.
• Meenemen opmerking over publicatie regelingen in Mazjerang bij opstellen 

inwonersbrief.
• Helpen schrijnende gevallen via bijzondere bijstand.
• Overige afspraken en toezeggingen benen-op-tafel sessie meenemen in 

evaluatie armoedebeleidsplan (Q 2 2023) (punt 124 actielijst).

Reactie leden J. van der Linden, J. Pluijmen en H. Baaij.

9 Gewestelijke aangelegenheden.

Wethouders J. Kleijnen en K. Rouwette hebben geen zaken te melden.

Mededeling wethouder N. Dauven inzake:
• Stand van zaken project burgerkracht.
• Plannen themasessie burgerkracht (punt 35 actielijst).
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10 Rondvraag.

Door de fractie PGP zijn de volgende vragen ingediend:

Sluiting Medische Kinderdagverblijven (MKD’s) door XONAR
De PGP maakt zich grote zorgen en gezien de publiciteit en petitie hierover 
met inmiddels duizenden handtekeningen staan wij daar niet alleen in. Het RIB 
van afgelopen week neemt onze zorgen hierover nog niet weg. Uit het RIB 
enkele citaten:
• “Gemeenten hebben ervoor gekozen om MKD/KDC vanaf 2023 uit dit brede 

arrangement te halen en met een apart arrangement te indiceren. Hiermee 
sluit het arrangement direct aan op de concrete hulpverlening die een 
jeugdige ontvangt en krijgen we zelf ook een beter beeld van de (omvang 
van de) doelgroep.”

• “Het is een keuze van zorgaanbieders om een 'zwaardere' functiemix in te 
zetten dan wat gemeenten verwachten, de bijbehorende extra kosten die 
hiermee gemoeid zijn worden door gemeenten niet vergoed. “

• “We zullen met alle drie de partijen het gesprek aangaan om te borgen dat 
er voldoende aanbod blijft bestaan.”

Vragen:
1. De wethouder wijst met de vinger naar XONAR, zij schakelen te dure 

medewerkers in op het MKD. Deze werkwijze is echter niet nieuw. Was deze 
werkwijze voorheen niet bekend bij de wethouder? Had dit probleem niet 
voorzien kunnen worden? Is hierover niet onderhandeld met de aanbieder?
Schriftelijk antwoord: deze werkwijze was bekend. Zorgaanbieders hadden 
afgelopen jaren de mogelijkheden binnen de (financiële) kaders van het 
arrangement behandeling groep om MKD’s vorm te geven. In de nieuwe 
inkoop zijn op basis van het transformatieplan keuzes gemaakt over de 
inrichting van MKD-hulp en is door een onafhankelijk bureau een reële 
kostprijsberekening gemaakt. MKD/KDC is nu namelijk een apart 
arrangement met een eigen beschrijving en kostprijsopbouw. MKD/KDC 
wordt bij nieuwe toewijzingen dan ook niet meer ingezet en gefinancierd 
op basis van het arrangement behandeling groep. Drie combinaties hebben 
ingeschreven op de aanbesteding van ambulante behandeling, waar 
MKD/KDC onderdeel van uitmaakt. XONAR is als onderaannemer van de 
combinatie Mondriaan gecontracteerd.

2. Weet de wethouder zeker dat dit het probleem is? Zijn daar onafhankelijke 
partijen voor ingeschakeld? Of hebben de gemeenten dit zelf beoordeeld? 
Schriftelijk antwoord: in het herstelplan van XONAR zijn de keuzes 
beargumenteerd. Details over de bedrijfsgevoelige informatie van XONAR 
mogen daarbij niet openbaar gemaakt worden. De landelijke 
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Jeugdautoriteit zal als onafhankelijke partij een integraal advies afgeven bij 
het herstelplan waarna verdere besluitvorming kan plaatsvinden.

3. De wethouder stelt dat er met de drie gegunde partijen overlegd gaat 
worden. Wat als niemand deze zorg kan bieden binnen de regels en 
financiën die de gemeenten stellen? 
Schriftelijk antwoord: de drie gegunde combinaties zullen gehouden 
worden aan de contractuele verplichting om deze zorg te bieden binnen de 
kaders die daarvoor in de aanbesteding en het contract zijn gesteld.

4. Weet de wethouder om hoeveel kinderen het gaat uit Valkenburg aan de 
Geul? 
Schriftelijk antwoord: 1 à 2 kinderen.

5. Hoe kan specialistische zorg voor een kleine groep kinderen überhaupt 
kostendekkend worden aangeboden? Moeten we dat nastreven?
Schriftelijk antwoord: kostendekkend is voor elke aanbieder anders, 
afhankelijk van de bedrijfsvoering. Daarom hanteert de jeugdhulpregio 
Zuid-Limburg reële tarieven; dit wordt ook verplicht op basis van de 
Algemene Maatregel van Bestuur (AMvB) reële prijzen Jeugdwet. De tarieven 
zijn vastgesteld in samenwerking met een onafhankelijk adviesbureau en 
liggen in lijn met tarieven in andere regio’s. De door de jeugdregio 
gehanteerde tarieven gelden voor alle zorgaanbieders en zijn niet specifiek 
op maat voor de bedrijfsvoering bij individuele zorgaanbieders.

6. Hoe verhouden deze strenge regels en financiering zich tot het project 
Kansrijke Start waar de provincie zich zo hard voor maakt?  
Schriftelijk antwoord: wij delen uw mening niet dat het hier gaat om 
strenge regels en financiering. De tarieven zijn reëel ten opzichte van de 
gevraagde dienstverlening. Het project Kansrijke Start wordt vanuit het 
gezondheidsbeleid door de GGD uitgevoerd.

Beantwoording wethouder J. Kleijnen:
• De wethouder deelt deze zorgen, maar gelet op de gevoeligheid van dit 

dossier hebben de 16 Zuid-Limburgse gemeenten afgesproken dat de 
centrumgemeente voor de beantwoording zal zorgen als er hierover vragen 
worden gesteld. De vandaag ingediende vragen zijn daarom doorgestuurd 
naar de centrumgemeente. Zodra de antwoorden klaar zijn en zijn 
afgestemd met de regiovoerder van XONAR worden deze toegevoegd aan 
het verslag van deze vergadering. 
Schriftelijke aanvulling: zie antwoorden per vraag hierboven. 

• De MKD’s blijven sowieso nog bestaan t/m 2023. Daarna zou de gemeente 
het elders kunnen inkopen. Het college volgt de ontwikkelingen op een 
constructieve kritische manier. 
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• Volgende week is er wederom bestuurlijk overleg over XONAR en de 
wethouder zal de vandaag gestelde vragen en onrust zeker aan de orde 
stellen. De problemen met XONAR spelen al vanaf 2021.

• Uit navraag blijkt dat het in de gemeente Valkenburg aan de Geul om 1 of 2 
kinderen gaat.

Reactie lid H. Baaij.

Sportcontainer
https://www.gemeente.nu/sociaal/sport/goed-voorbeeld-sportcontrainer-in-
eindhoven
Toezegging 80 van de actie en toezeggingenlijst luidt als volgt: Stimuleren 
individueel buitensporten: bekijken mogelijkheden voor kernen. 
• Zou de wethouder dit mee willen nemen in zijn zoektocht naar 

mogelijkheden?

Beantwoording wethouder N. Dauven:
• Het gaat hier over een container met allerlei fitnessapparatuur die in een 

wijk wordt geplaatst zodat inwoners individueel kunnen buitensporten.
• In de gemeente Eijsden-Margraten is zo’n container met wisselend 

enthousiasme ontvangen. 
• De wethouder wil hier best eens naar laten kijken, maar vanwege de krappe 

ambtelijke capaciteit gaat de voorkeur ernaar uit om eerst de 
bijdragenregeling goed vorm te geven. Daarnaast wil het college aan de 
slag met de renovatie van de sporthallen. Zodra deze twee trajecten zijn 
doorlopen, is er ruimte bij de afdeling om naar initiatieven als het plaatsen 
van een sportcontainer te kijken (punt 80 actielijst). Uiteraard wordt daarbij 
ook gekeken naar de ervaringen in de gemeente Eijsden-Margraten. Tevens 
moet er oog zijn voor het belang van de ondernemers met een sportschool.

Reactie lid H. Baaij.

Uit de bijstand aan het werk
Brunssum is goed in mensen uit de bijstand halen volgens de krant 
(https://www.limburger.nl/cnt/dmf20230115_94205587). 
• Is de wethouder bereid om te kijken welke interventies ook in onze 

gemeente gebruikt zouden kunnen worden? 

https://www.gemeente.nu/sociaal/werk/tilburg-start-experiment-met-
basisbanen
In de Brabantse gemeente Tilburg begint de proef met maximaal vijf banen op 
verschillende plekken in de gemeente. Basisbanen kunnen bijvoorbeeld worden 
gecreëerd bij woningcorporaties, stichtingen of bedrijven. Werknemers in deze 

https://www.gemeente.nu/sociaal/sport/goed-voorbeeld-sportcontrainer-in-eindhoven
https://www.gemeente.nu/sociaal/sport/goed-voorbeeld-sportcontrainer-in-eindhoven
https://www.limburger.nl/cnt/dmf20230115_94205587
https://www.gemeente.nu/sociaal/werk/tilburg-start-experiment-met-basisbanen
https://www.gemeente.nu/sociaal/werk/tilburg-start-experiment-met-basisbanen
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basisbanen krijgen vervolgens begeleiding op maat. Voor een groep inwoners 
blijkt een betaalde baan niet haalbaar. Hun ‘afstand’ tot regulier werk is te 
groot om alleen te overbruggen. ‘Met goede begeleiding en onder de juiste 
omstandigheden kunnen zij echter een belangrijke bijdrage leveren voor onze 
stad,’ zegt wethouder Esmah Lahlah, verantwoordelijk voor arbeidsparticipatie. 
Soortgelijke projecten lopen ook al in Groningen, Rotterdam, Heerlen en 
Lelystad. 
• Geen idee hoe goed dit gaat, wellicht de moeite om er eens naar te kijken 

voor onze gemeente?

Beantwoording wethouder J. Kleijnen:
• Uiteraard is het college bereid om vrijblijvend kennis te nemen van het 

experiment met basisbanen en de acties van de gemeente Brunssum in het 
kader van het project ‘Betere Buren’.  

• De gemeenten uit de regio Maastricht - Heuvelland hebben een goed re-
integratiebeleid. Dit re-integratiebeleid biedt de burger en de professional 
de maximale ruimte om optimaal de kansen te benutten om te participeren 
naar vermogen. En dat steeds vanuit de individuele situatie van de burger 
en afgestemd op diens mogelijkheden (maatwerk). Ook is ervoor gekozen 
om de re-integratie voorzieningen zo breed als mogelijk in te zetten. Alle 
voorzieningen zijn dan ook nagenoeg beschikbaar voor alle burgers die 
behoren tot de doelgroep van de Participatiewet.

11 Sluiting.

Rond 20.30 uur sluit de voorzitter de vergadering. Hij bedankt de deelnemers 
voor hun inbreng en wenst alle aanwezigen - en de mensen die deze 
vergadering via de livestream hebben gevolgd - een fijne avond.

Aldus vastgesteld in de vergadering van de commissie Sociaal Domein van maandag 13 
maart 2023

Edith Theunissen, Jacques Blom,
commissiegriffier voorzitter


